
 
 

                                                                                                  Langå Borgerforening 

                                                                                                                   Formand   

                                                                                                                   Kaj Jørgensen 

                                                                                                                   Mobil 5186 1727 

                Mail: kajakaj@gmail.com 

                                                                                                                   Vestergade 4 

                                                                                                                   8870 Langå 

                                                                                 

 

Referat af bestyrelsesmøde i Langå Borgerforening onsdag d. 8. MAR 2023 

hos Knud Erik Christensen, Dr. Lassensgade 4. 
 

Til stede på mødet var Kaj Jørgensen, Knud Erik Christensen, Birthe Nielsen, Robert Bach og 

Niels Jørgen Pedersen. 

 

 

Følgende dagsorden blev behandlet: 

 

1: Meddelelser fra formanden 

 

2: Godkendelse af referat fra bestyrelsesmøde d. 11. JAN 2023 

 

3: Orientering ved kassereren 

 

4: Skovlyst 

 

5: Arrangementer 

 

6: Scrapbog 

 

7: Næste møde 

 

8: Eventuelt 

 

 

Mødet blev indledt med, at Knud Erik frembragte en flaske champagne, der havde overlevet 

nytårsskiftet. 

Efter at flasken meget omhyggeligt og forstandigt var blevet åbnet af Robert, fik vi alle en 

smagsprøve til at skåle ”nytåret” ind med. 

 

 

 



 
 

 

Ad pkt. 1: 

 

Kaj oplyste, at vi nu som forening var kommet på ”Virksomheds ID”, hvilket havde været et 

omstændeligt arbejde. 

 

 

Ad pkt. 2: 

 

Referat fra bestyrelsesmødet d. 11. JAN 2023 godkendt. 

 

 

Ad pkt. 3: 

 

Knud Erik oplyste, at der til den overståede generalforsamling var en udgift til mad på kr. 3.000,- 

og en udgift til drikkevarer på kun kr. 400,-, hvilket skyldtes, at vi havde en del drikkevarer i 

overskud fra tidligere arrangementer. 

 

Til Flagfonden har alle, Menighedsrådet – Handelstandsforeningen – Sparekassen Djursland, nu 

betalt deres andel, hvilket Knud Erik vil meddele FDF v. Kirsten. 

 

Knud Erik nævnte også en prisværdig indsats fra Kaj ved at opsøge medlemmer, der ikke havde 

betalt deres kontingent, hvilket virkelig gav gode penge. 

 

 

Ad pkt. 4: 

 

Kaj oplyste, at han sammen med Niels Jørgen havde været til møde på Campingpladsen i 

forbindelse med problemer med fiskeri på Bådelauget´s område. 

Til stede på mødet var fiskeribetjent Peter Hegelund Fosgerau, Poul Herrstrøm og Erik Nielsen 

fra Langå Bådelaug og Lene Fjordbak fra Campingpladsen. 
Flere ting blev drøftet, men vedr. fiskeri ved Bådelauget´s plads blev det besluttet, at der er total 

forbud mod fiskeri hele året, idet det er det nemmeste at styre for Bådelauget, der vil føre kontrol. 

Endvidere blev det forbudt medlemmer af Bådelauget og andre at fiske fra bådene fortøjet ved 

Bådelauget. 

 

Vedr. fiskeri på Langå Borgerforening´s strækning umiddelbart nord for Bådelauget og et lille 

stykke mod syd fra mellem slæbestedet ved teltpladsen og til Broges Eng, så er dette forbeholdt 

borgere fra Gl. Langå Kommune og evt. gæster på Campingpladsen. 

Lene orienterer gæster på Campingpladsen om forholdene vedr. fiskeri i Gudenåen. 

Skulle en person, der ikke retmæssigt kan fiske i åen på Langå Borgerforening´s fiskeområde blive 

antruffet, vil det iflg. fiskeribetjenten ikke give noget problem, hvis vedkommende er til at tale 

fornuftigt med. 

 



 
 

 

Langå Bådelaug foranlediger at få fremstillet 3 store læsbare skilte vedr. fiskeriforbuddet på Langå 

Bådelaug´s område til opsætning på synbare steder i området. 

 

Lene bragte vedligeholdelsen af grusvejen ned til Campingpladsen på bane, men da det aldrig har 

været noget Langå Borgerforening har taget del i, accepterede Lene at holde vejen. 

 

Kaj oplyste, at trægruppen havde ryddet ca. 1,5 meter at beplantningen på Skov Alle ind mod 

Campingpladsen, idet stykket rent faktisk tilhører Langå Borgerforening. 

 

Der bliver nu ikke bliver fældet mere skov før igen 1. Oktober 2023, idet skoven har hvile mellem 

1. Marts og 1. Oktober. 

 

Kaj havde været til et møde vedr. skellet mellem Egeskoven og vores matrikel, hvilket ikke gav 

anledning til problemer. 

 

I den forbindelse oplyste han, at der kommer kreaturer i Egeskoven igen.  

Det bliver af racen Galloway i form af køer og kalve, og de skal gå ude hele året rundt. 

 

Kaj havde været til møde vedr. skovrejsning i Randers Kommune, og her i området bliver der 

plantet nyt skov ved Transformatorstationen til højre når men lige kører ud af Langå mod Ulstrup. 

Her bliver der plantet Pileskov, hvilket er let omsætteligt, idet området måske med tiden skal 

inddrages i udstykning. 

Længere ude ved Selagervej bliver der plantet vedvarende skov. 

 

 

Ad pkt. 5: 

 

Arrangementer – her kom der flere emner på banen, hvorefter det blev besluttet, at: 

 

Knud Erik vil forsøge at arrangere en tur til Grundfos Museum. 

Efterfølgende er turen til Grundfos arrangeret tirsdag d. 25. April 2023 med koncernpræsentation, 

besøg i det gamle museum samt rundvisning på fabrikken. 

 

Kaj vil forsøge at aftale et besøg på Randers Naturcenter i Maj 

Efterfølgende er besøget på Randers Naturcenter aflyst, idet alt var optaget i Maj. 

Knud Erik vil forsøge at arrangere et andet arrangement i Maj. 

 

Alsang og grill i Vestparken afvikles d. 14. Juni 2023 

 

Der arbejdes på sagen, så vi får lavet et forårsprogram, der også vil være at finde på vores 

hjemmeside. 

 



 
 

Knud Erik mente, at vi skal forsøge et samarbejde med en anden forening, så vi kan blive lidt flere 

deltagere til vore arrangementer. 

Vi kikker os omkring efter egnede emner. 

 

Ad pkt. 6: 

 

Scrapbogen lagt frem til gennemsyn. 

 

 

Ad pkt. 7: 

 

Næste møde hos Robert Bach onsdag d. 26. April 2023 kl. 19.00. 
 

 

Ad pkt. 8: 

 

Knud Erik mente, at vore hjemmeside trænger til at blive revideret. 

Han blev opfordret til på næste møde at komme med ting til revidering. 

 

Der var dog en klar stemning i bestyrelsen om, at hjemmesiden er udmærket som den er, dog vil 

man på hjemmesiden under formålsparagraffen have slettet: 

 

”herunder i givet fald at drive restaurationsvirksomhed eller lignende evt. ved 

bortforpagtning” 
 

Niels Jørgen kontakter Arne Bo vedr. dette. 

 

 

 

Niels Jørgen Pedersen 

Sekretær 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 



 
 

                                                      
 

 

 


